
 

 

 

26. november 2021 

 
msandvei@sdu.dk 
T +4565503928 
 
 

Syddansk Universitet 
Campusvej 55 
5230 Odense M 
T +45 6550 1000  
www.sdu.dk 
 

Det Humanistiske Fakultet 

 

 
1. Drøftelsespunkt: Muligheder ift. den fremtidige employabilitetsindsats på 

Humaniora  
 
Det Humanistiske Fakultet har siden 2016 finansieret 2 årsværk hos SDU RIO 
med det formål at sikre målrettede og ekstraordinært mange employabilitets-
fremmende indsatser. Projektfinansieringen af de to årsværk bortfalder med 
udgangen af 2022. Med henblik på en drøftelse af omfanget af SDU RIOs 
fremadrettede understøttelse af employabilitetsindsatser på Humaniora præ-
senterede Jacob Krummes forskellige scenarier ved finansiering af hhv. 0, 1., 
1½, 2 og 3 årsværk.  
 
Dekanen takkede for det gode samarbejde og for den indsats, som SDU RIO 
har leveret siden 2016. Dekanen fastslog samtidig, at projektfinansieringen 
bortfalder med udgangen af 2022, og at der således er behov for en drøftelse 
af, hvilke ydelser SDU RIO kan levere uden de ekstraordinære midler.  
 
Der var enighed om, at der er behov mere viden om erfaringerne med og ef-
fekterne af de forskellige typer indsatser for at kunne tage stilling til det rette 
fremtidige mix af ydelser. 
 
Det blev besluttet, at dekanen og prodekanen indkalder SDU RIOs ledelse til 
et møde med henblik på en drøftelse af det fremtidige samarbejde omkring 
employabilitetsindsatser. 

 
2. Drøftelsespunkt: Administration af annuum  

 
Ledelsen drøftede fordele og ulemper ved hhv. en central og decentral admini-
stration af annuum. Studienævnenes annuum administreres pt. centralt på fa-
kultetet, mens en hel række løbende studienævnsrelaterede puljemidler (stu-
diegruppemidler, studiementorer mv.) løbende overføres og administreres de-
centralt på institutterne, hvilket der er visse uhensigtsmæssigheder ved. F.eks. 
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bruges der forholdsvist mange ressourcer på at flytte relativt få midler ud på 
institutterne. Desuden går nogle studienævn på tværs af institutter, hvilket be-
tyder at det i visse tilfælde er uklart, hvorfra midlerne administreres. 
 
Der var generel enighed om, at det virker som en fornuftig beslutning, at mid-
lerne fremadrettet administreres centralt på fakultetet – med undtagelse af 
midler til ansættelse af studentermedhjælp og VIP-frikøb, som fortsat bør ligge 
på institutniveau. 
 
Det blev besluttet, at problemstillingen skal drøftes på næste møde blandt 
økonomimedarbejderne for at sikre, at en eventuel fakultær administration af 
midlerne også vil fungere i praksis. Det blev endvidere besluttet at udarbejde 
nogle fælles retningslinjer for anvendelsen af annuum, således at der kommer 
en fælles praksis på tværs af studienævn.  

  
3. Orienteringspunkt: Regionalisering af uddannelser 

 
Dekanen orienterede om status på den interne proces vedr. regionalisering af 
uddannelser. Fakulteternes udkast til den geografiske dimensionering af ud-
dannelser er sendt til høring i de lokale Samarbejdsudvalg og Akademiske Råd 
og vil endvidere blive drøftet på ekstraordinære møder i Hovedsamarbejdsud-
valget og Universitetsrådet. Herefter vil der være en proces i Direktionen. 

 
4. Beslutningspunkt: BA-projekt- og specialeforsvar 

 
Lone Granhøj præsenterede U&K’s indstilling vedr. afvikling af mundtlige for-
svar på afsluttende prøver. Fakultetet har i forbindelse med de økonomiske 
besparelser varslet, at alle mundtlige forsvar skal udgå af studieordningerne, 
idet mundtlige forsvar er dyre at afvikle ift. censorer samt videnskabeligt og 
administrativt personale. Der vil dog være tilfælde, hvor det kan være nødven-
digt at bibeholde et mundtligt forsvar, f.eks. i forbindelse med forsvar, hvor der 
indgår fysiske objekter som en del af besvarelsen, eller på uddannelser hvor 
der er en betydelig samlæsning med samfundsvidenskab. 
 
Der var enighed i ledelsen om at følge indstillingen fra U&K. Heraf følger at: 

• forsvar af bachelor fjernes på følgende uddannelser (pr. 1. sept. 2022):  
- bachelor i filosofi 
- bachelor i international virksomhedskommunikation i engelsk (Odense) 
- bachelor i international virksomhedskommunikation i engelsk (Slagelse) 
- bachelor i international virksomhedskommunikation i tysk 
- bachelor i international virksomhedskommunikation i 2 fremmedsprog  

• forsvar af speciale fjernes på følgende uddannelse (pr. 1. sept. 2022) 
- cand. mag i international virksomhedskommunikation 
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• forsvar af bachelorprojekt på professionsbacheloruddannelsen i Slagelse 
fastholdes, da den mundtlige del er bekendtgørelsesfastlagt for sammen-
lignelige PBA-uddannelser. 

• forsvar af speciale fastholdes på følgende uddannelser (pr. 1. sept. 2022): 
- cand.it product design 
- cand.negot 
- cand.negot i turisme 
- cand.merc.int. 
- cand.mag i designledelse 

• forsvar, hvor de bibeholdes, har en varighed på maksimalt 40 minutter.  

 
5. Drøftelsespunkt: Det fremtidige udbud af engelsksprogede kurser til ind-

kommende udvekslingsstuderende 
 
Ledelsen drøftede rammerne for det fremtidige udbud af kurser til internationa-
le studerende.  
 
Prodekanen gav udtryk for, at det er vigtigt, at fakultetet fortsat har en for-
holdsvis bred portefølje af engelsksprogede kurser, hvis indhold er attraktivt for 
indkommende mobilitetsstuderende. Hvis det er under overvejelse at lukke et 
engelsk sproget kursus, bedes instituttet kontakte fakultetet for at høre, om det 
eventuelt kunne have andre negative konsekvenser (i forhold til tiltrækningen 
generelt eller i forhold til konkrete udvekslingsaftaler med andre universiteter).  
 
Prodekanen gav endvidere udtryk for, at eventuelle henvendelser omkring 
valgfag fra Det Internationale Kontor omkring valgfag bedes videresendes til 
fakultetet (international koordinator og prodekanen).  
 

6. Orienteringspunkt: Fritekstfelter i studenterevalueringer  
 
Punktet udskydes til næste ledelsesmøde. 
 

7. Meddelelser 
 
Dagsorden og referat fra møder i Syddansk Universitets bestyrelse  
Dagsorden og referat fra møder i Direktionen  
Dagsorden og referat fra møder i Hovedsamarbejdsudvalget 
Dagsorden og referat fra møder i Samarbejdsudvalget, Humaniora 
Dagsorden og referat fra møder i Uddannelsesrådet, SDU 
Dagsorden og referat fra møder i Uddannelsesrådet, Humaniora  
Dagsorden og referat fra møder i RI-rådet  
 

8. Eventuelt 
 
Rektor ønsker at mødes med alle fakultetsledelser og deltager i ledelsesmødet 
den 1. december.  
 

https://www.sdu.dk/da/Om_SDU/Organisationen/Bestyrelsen.aspx
https://sdunet.dk/da/administration/ledelse/direktionen/dagsordener-og-referater
https://sdunet.dk/da/administration/raadnaevnudvalg/samarbejdsudvalg/hovedsamarbejdsudvalget/dagsordener+og+referater
https://www.sdu.dk/da/om_sdu/fakulteterne/humaniora/ledelse_administration/raad_naevn_udvalg/samarbejdsudvalg/dagsorden_og_referat
https://syddanskuni.sharepoint.com/sites/web_UR/SitePages/Home.aspx
https://www.sdu.dk/da/om_sdu/fakulteterne/humaniora/ledelse_administration/raad_naevn_udvalg/uddannelses_raad/dagsorden+og+referat
https://syddanskuni.sharepoint.com/sites/rio/default.aspx?e=1%3A433b34f1fb1e45c4bbb7a065af926362
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Rektor har meddelt, at han vil komme på besøg på alle institutter i løbet af for-
året. Efter ledelsesmødet er der udsendt information til alle institutter med 
henblik på koordinering af et møde. 

 
 
 
Med venlig hilsen 
 
Simon Møberg Torp 
Dekan 


